
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Geachte heer, mevrouw, 

 

 

In de raadscommissie van 4 juli 2018 heb ik toegezegd u te informeren over het 

experiment “gesloten coffeeshopketen”. In deze brief informeer ik u over de huidige stand 

van zaken. Op dit moment is het nog niet zeker dat het experiment doorgaat. 

 

Aanleiding en doel experiment  

Het huidige systeem inzake cannabis levert problemen op, omdat het een illegaal systeem 

in stand houdt met alle gevolgen van dien.  De regering heeft daarom in het 

regeerakkoord aangegeven een experiment te willen starten.  Doel van het experiment is 

te onderzoeken of het mogelijk is om een “gesloten coffeeshopketen” te creëren en wat de 

gevolgen daar van zijn.  

Voorbereiding experiment en regelgeving 

Om het experiment straks mogelijk te maken is een experimenteerwet en een Algemene 

Maatregel van Bestuur (hierna: AMvB) nodig.  

In de wet komen de kaders van het experiment. Dit wetsvoorstel is op dit moment in 

procedure. In de AMvB komt de nadere uitwerking. Deze wordt op dit moment gemaakt 

door de betrokken ministeries. De basis voor de AMvB is het advies van de commissie 

Knottnerus. Deze commissie heeft in juni dit jaar advies uitgebracht. 

De besluitvorming over de regelgeving wordt in de eerste helft van volgend jaar 

verwacht. 

 

Adviescommissie Knottnerus en kabinetsreactie 

 

Op dit moment weten we dus niet precies welke voorwaarden in de AMvB komen te 

staan. Uit het advies van de commissie en de kabinetsreactie zijn een aantal punten wel 

helder.  
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Mede op basis van het advies van de commissie Knottnerus heeft het kabinet de volgende 

uitgangspunten benoemd:  

• Er worden 5-10 telers aangewezen. Dit voorkomt een monopoliepositie van een 

telers en vergroot de kans op voldoende variatie en voldoende voorraad.  

• Voorwaarde gaat zijn dat alle coffeeshophouders in een deelnemende gemeente 

mee zullen moeten doen.  

• De evaluatie van het experiment zal voor het einde van de experimenteerfase 

plaatsvinden. Op deze manier kan bij een positief resultaat het kabinet besluiten 

om het experiment niet te af te bouwen. 

• Preventie en het voorkomen van ongewenste effecten van het experiment zijn 

belangrijke punten. Hierbij wordt bijvoorbeeld ingezet op voorlichting en goed 

verkoperschap.  

 

Het kabinet handhaaft het maximum van 6-10 deelnemende gemeente. Op dit punt neemt 

het kabinet het advies van de commissie niet over. De commissie had namelijk 

geadviseerd om meer gemeenten te laten deelnemen om tot een representatief onderzoek 

en goede analyse te komen. Ook de Raad van State heeft zich op dit punt kritisch 

uitgelaten.  

Coffeeshophouders 

Inmiddels heb ik twee keer met de coffeeshophouders gesproken. Uit deze gesprekken 

blijkt dat de coffeeshophouders positief staan tegenover regulering van de achterdeur. 

Wel hebben zij twijfels bij de uitvoering van het experiment. Ze maken zich zorgen of er 

voldoende variëteit, kwaliteit en kwantiteit aangeboden gaat worden. Men denkt dat 5-10 

telers te weinig zal zijn om alle coffeeshops te kunnen voorzien en dat hasj in Nederland 

niet goed geteeld kan worden. Verder zijn ze bang dat alle coffeeshops dezelfde 

producten gaan aanbieden waardoor ze zich niet kunnen onderscheiden van elkaar.  

Ik heb aan de coffeeshophouders gevraagd om gezamenlijk met randvoorwaarden of een 

plan te komen hoe een experiment dan wel haalbaar zou zijn. Verder heb ik aan ze 

gevraagd om bovengenoemde zorgen te bespreken met partijen die zich willen aanbieden 

als teler. 

Vervolg 

Het is belangrijk te onderzoeken of en hoe het huidige systeem van gedoogde verkoop en 

een illegale achterdeur kan veranderen. Het experiment kan hiervoor een goed middel 

zijn. Het experiment moet wel haalbaar zijn. Dit betekent dat onder meer geborgd moet 

worden dat voldoende variëteit, kwaliteit en kwantiteit geleverd zal worden. Als het 

aanbod niet aansluit op de vraag is immers de kans reëel dat de illegale markt gaat 

groeien.  

Al eerder heb ik met u gesproken over een deelname aan het experiment en hebben we 

afgesproken dat we als gemeente Groningen positief staan ten opzichte van deelname aan 

het experiment. 
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Pas als de nadere uitwerking van het experiment bekend is kunnen we goed beoordelen of 

we ons definitief aan willen melden voor het experiment. Zodra deze informatie 

beschikbaar is kom ik bij u terug. 

Ik vertrouw erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

Met vriendelijke groet, 

de burgemeester van Groningen, 

 

Peter den Oudsten 

 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 

 

 

 

 

 


